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  محمد خزاعی؛ رئیس سازمان سینمایی 
اظهارکرد: به شخصه فیلم  های بخش مسابقه 
ملی و بین  الملل جشنواره را دیده  ام و شاخص  ها 
و تمایزات بسیار زیادی در مقایسه با دوره  های 
گذشته در این آثار مشهود است. در فاصله چند 
روز مانده به شروع چهل ویکمین جشنواره 
بین  المللی فیلم فجر محمد خزاعی به همراه 
علیرضا اسماعیلی، مدیرکل حوزه ریاست سازمان 
سینمایی از دبیرخانه چهل ویکمین جشنواره 
بین  المللی فیلم فجر بازدید کرد و از نزدیک در 
جریان روند کاری این دوره جشنواره قرار گرفت. 
محمد خزاعی ضمن قدردانی از تلاش  های 
شبانه روزی ستاد برگزاری جشنواره بین  المللی 
فیلم فجر گفت: جشنواره فیلم فجر به مثابه 
میراث فرهنگی و هنری کشور، تاریخ پرفراز و 
نشیبی را پشت  سر گذاشته تا به اینجا رسیده 
است، بنابراین وظیفه همه ما اعم از سینماگران، 
هنرمندان، اصحاب رسانه، منتقدان و متولیان 
است که در حفظ این میراث کوشا باشیم. رشد 
و بالندگی این درخت ریشه  دار و پرثمر، به نفع 
سینمای این مرز و بوم و تاریخ و فرهنگ ماست. 
رئیس سازمان سینمایی با اشاره به روند مطلوب 
و قابل توجه فعالیت  ها و برنامه  های این دوره 
جشنواره عنوان کرد: در این دوره جشنواره 
شاهد خلاقیت  ها و شاخص  های بسیار متمایزی 
خواهیم بود. به شخصه فیلم  های بخش مسابقه 
ملی و بین  الملل جشنواره را دیده  ام و شاخص  ها 

و تمایزات بسیار زیادی در مقایسه با دوره  های 
گذشته در این آثار مشهود است که پس از 
نمایش آنها در جشنواره، جامعه سینمایی و 
منتقدان به این تمایزات و تفاوت  ها پی خواهند 
برد. وی با بیان اینکه جشنواره امسال بستری 
برای گفتمان جدی در حوزه سینمای ملی 
است، افزود: قطع به یقین، این رویداد فرهنگی 
در پرتو همدلی و همگرایی همه هنرمندان و 
سینماگران کشور فارغ از سلایق و گرایشات 
سیاسی و جناحی همانند دوره  های قبل با شکوه 
و پرشور برگزار خواهد شد. خزاعی ادامه داد: 
امسال به دلیل شرایط پیش آمده، اعضای ستاد 
برگزاری، همکاران سازمان سینمایی و موسسات، 
فیلمسازان و تهیه  کنندگان سختی  های خاصی 
را تحمل کرده  اند تا آثارشان را به جشنواره 

فجر برسانند. در پرتو زحمات و تلاش  های 
شبانه  روزی فیلمسازان، هنرمندان، و ستاد 
برگزاری امسال در جشنواره، منتظر رویدادهای 
متفاوتی از حیث اجرا و کیفیت آثار خواهیم بود. 
خزاعی در پایان مطرح کرد: شایسته می  دانم از 
زحمات همه عزیزان از جمله دبیر جشنواره آقای 
مجتبی امینی، همه دست  اندرکاران جشنواره و 
خانواده سینما و صنوف سینمایی و اصحاب رسانه 
تشکر کنم و اطمینان دارم مخاطبان مردمی 
و علاقه  مندان سینما نیز، در پایان جشنواره 
قدردان این تلاش  ها خواهند بود. مجتبی امینی، 
دبیر چهل ویکمین جشنواره بین  المللی فیلم 
فجر نیز ضمن قدردانی از حضور رئیس سازمان 
سینمایی در دبیرخانه جشنواره گفت: از ابتدای 
امسال فعالیت دبیرخانه به طور منسجم آغاز 
شد و تیم خیلی خوبی دور هم جمع شده  اند. 
امسال با توجه به ادغام بخش ملی و بین  الملل 
و  گرفت  صورت  جدیدی  برنامه  ریزی  های 
امیدواریم که جشنواره خیلی خوبی داشته باشیم. 
در حوزه بین  الملل حضور ۷۲ کشور برای خود ما 
هم اتفاق خیلی خوبی بود. وی ضمن قدردانی 
از همراهی و حمایت رئیس سازمان سینمایی 
اضافه کرد: براساس برنامه  ریزی  ها، جشنواره فجر 
در تمام استان  ها برگزار خواهد شد. شخص آقای 
خزاعی همراهی ویژه  ای با جشنواره داشته است. 
امیدواریم با همراهی تمام دستگاه  ها جشنواره 

باشکوهی را پیش  رو داشته باشیم.

ساخته »مقدم دوست« 
آماده حضور در جشنواره 

  فیلم سینمایی »عطرآلود« به 
کارگردانی »هادی مقدم دوست« 
منصوری  یوسف  تهیه کنندگی  و 
را  خود  تولید  امسال  اوایل  که 
آغاز کرده بود، آماده نمایش شد. 
هادی مقدم دوست پس از ۷ سال، 
سومین فیلم سینمایی خود را با 
نام »عطرآلود« به تهیه کنندگی 
یوسف منصوری و محصول سازمان 
سینمایی سوره، آماده نمایش کرده 
در  نخستین بار  برای  احتمالا  تا 
چهل ویکمین جشنواره بین المللی 
فیلم فجر رونمایی شود. همزمان با 
اعلام این خبر، نخستین تصاویر از 
نقش آفرینی مصطفی زمانی و هدی 
زین العابدین به عنوان زوج هنری 
این پروژه منتشر شد. »عطرآلود« 
به قلم حسین حسنی یک ملودرام 
عاشقانه با ترکیبی از رنج، ترس و 
وجدان است که در ادامه سینمای 
انسانی مقدم دوست، چالش های 
یک زوج خوشبخت را در مسیر 
استحکام زندگی شان تصویر می کند. 
همچنین برای نخستین بار فهرست 
کامل بازیگران این فیلم معرفی 
شدند که در کنار مصطفی زمانی و 
هدی زین العابدین، کوروش تهامی، 
همایون ارشادی، حسام محمودی، 
سودابه بیضایی و شهروز ابراهیمی 
نیز در این اثر ایفای نقش می کنند. 
در خلاصه داستان »عطرآلود« آمده 
است: »فهم و درک فرصت کوتاه 
زندگی، علی را که استعداد خوبی در 
عطرسازی دارد و در آستانه پدرشدن 
است، با چالش های جدیدی مواجه 
می کند؛ او در همین فرصت کوتاه 
باید تمام کارهای باقی مانده اش را به 

سرانجام برساند...«

  سخنگوی سینماداران گفت: انیمیشن  ها 
در ماه های اخیر فروش بسیار خوبی داشتند 
که نشان می دهد این صنعت قدرت خوبی در 
جذب مخاطب و سوددهی دارد، زیرا فیلم های 
باکیفیت و خوش ساختی هستند. محمدرضا 
صابری در گفت وگو با تسنیم بیان کرد: انیمیشن ها 
و همین طور سینمای کودک و نوجوان در این 
مدت فروش چشمگیری داشتند. رقم 33 درصد 
برای فروش سینمای کشور عدد کوچکی نیست. او 
با اشاره به فروش بسیار خوب »پسردلفینی« افزود: 
»پسردلفینی« برای خانواده ها بسیار جذاب بود. 
فیلمی خوش ساخت و باکیفیت که بچه ها از دیدن 

آن لذت بردند. »پسردلفینی« قبل از اتفاقات اخیر، 
تنها در یک روز رکورد جذب مخاطب را به تنهایی 
زد و توانست 56 هزار نفر را به سینما بیاورد که در 
نوع خود بی نظیر بود، اما متأسفانه کم کم با آغاز 
ناآرامی ها این فروش عالی از دست رفت، اما باز 
در مجموع توانست فروش خوبی را کسب کند. 
پویانمایی »لوپتو« نیز به عنوان کاری با کیفیت 
و جذاب توانست مخاطبان زیادی را به سینما 
بیاورد که قابل تحسین بود. این مدیر سینمایی 
تصریح کرد: بنابراین باید نسبت به ساخت و تولید 
در سینمای کودک توجه جدی کنیم. سینمای 
کودک و نوجوان سینمای پرمخاطبی است. 

به خاطر دارم که افتتاح سینما کوروش تهران با 
اکران فیلم »مدرسه موش ها« بود که یک افتتاحیه 
تاریخی در نوع خود بود. اما متأسفانه برای ساخت 
و تولید فیلم کودک و نوجوان کم کاری شده 
است که امیدوارم نهادهای مرتبط دولتی مانند 
بنیاد سینمایی فارابی به این موضوع توجه جدی 
کنند. وی اضافه کرد: اگر تهیه کننده ای در صنعت 
انیمیشن امروز ورود کند به نظر من ضرر نخواهد 
کرد که به سود هم خواهد رسید. برای همین 
بخش خصوصی هم مانند بخش دولتی می تواند 
در این زمینه ورود کند و به سود خوبی در صنعت 

پویانمایی کشور برسد.

سخنگوی سینماداران:

سهم فروش انیمیشن ها در سینما چشمگیر است 

 مدیر رادیو نمایش: 
 رادیو تئاتر؛ ساده، مفید و ارزان است

 مدیر رادیو نمایش با اعلام ویژه برنامه های رادیونمایش 
در مدت برگزاری جشنواره فجر امسال، از هم افزایی با 
شبکه های تلویزیونی در پوشش این رویداد فرهنگی هنری 
خبر داد. محسن سوهانی در گفت وگویی با ایسنا توضیح داد: 
ما پوشش همه جشنواره ها را مدنظر داریم. ۲ برنامه رادیو و 
تلویزیونی داریم. درواقع با شبکه های تلویزیونی هم افزایی 
انجام داده ایم. »تئاتر۴۱« یک برنامه رادیو - تلویزیونی با 
اجرای ایوب آقاخانی است که هر شب از شبکه چهار سیما 
و رادیونمایش همزمان باهم به روی آنتن می روند. این 
برنامه به طور اختصاصی به پوشش و تحلیل آثار جشنواره 
تئاتر فجر می پردازد و پخش آن از شنبه ، یکم بهمن ماه 
آغاز شده است. وی اظهارکرد: قسمت اول برنامه به موضوع 
رادیوتئاتر پرداخته است. همچنین در جشنواره فیلم فجر 
هم علاوه بر اینکه برنامه »استودیوهشت« به محل برگزاری 
کافه جشنواره منتقل می شود، برنامه تلویزیونی »هفت« 
نیز با اجرای بهروز افخمی هم افزایی شده است و از ابتدای 
برگزاری جشنواره همزمان از شبکه نمایش  و رادیو نمایش 
به روی آنتن می رود. سوهانی سپس در پاسخ به پرسشی 
مبنی بر اینکه چرا به رغم اینکه بخش نمایش های رادیویی 
ساختار مهمی برای رادیو محسوب می شود، همیشه باید 
منتظر جشنواره فجر باشد؟، بیان کرد: البته ما این سیاست 
را دنبال می کنیم. سازمان صداوسیما هم بیشتر در مقام 
سیاستگذاری عمل می کند و به نوعی موضوع را مدیریت 
می کند؛ به عنوان مثال همین بخش رادیوتئاتر جشنواره فجر 
عملا با سیاست گذاری و مدیریت اداره کل هنرهای نمایشی 
رادیو و تعامل وزارت فرهنگ و ارشاد انجام می شود ولی به 
هر حال هزینه ای که به عنوان مثال برای این بخش در ارشاد 
اختصاص داده شده، بسیار مغتنم است. خوشبختانه مدیران 
با درایت جشنواره فجر، بخش رادیوتئاتر را درک کردند و 
به نظرم این بخش زمینه ای است که باید بیشتر شناخته شود 
تا به جایی برسد. او در عین حال تاکیدکرد: بخش رادیوتئاتر 
یک زمینه آینده داری در هنرهای نمایشی دارد و به نوعی 
یک حوزه میان رشته ای است که خیلی ساده سازی شده و 
به نسبت تئاتر صحنه ای، بسیار مختصر، مفید و ساده است 
و با مختصات عصرجدید و دنیای حال حاضر بسیار سازگار 
است به همین دلیل هنرمندان هم ساده تر، ارزان تر و راحت تر 
می توانند ایده هایشان را به ظهور و بروز برسانند. محسن 
سوهانی در پایان صحبت هایش به حضور فعال گروه های 
استانی در بخش رادیوتئاتر امسال جشنواره فجر اشاره کرد 
و این اتفاق را به فال نیک گرفت. مدیر رادیونمایش گفت: 
امسال آثار خیلی خوبی از شهرستان ها و مراکز استان ها در 
بخش رادیو تئاتر حضور پیدا کردند و اولین سالی بود که ما 
فقط یک اثر از تهران داشتیم و همین باعث شد پازل بسیار 
زیبایی از تنوع قومیتی ایران زمین را به همراه گویش ها و... 

را شاهد باشیم.

 نوجوانان المپیاد فیلمسازی 
به انجمن سینمای جوان 

می پیوندند
 راه یافتگان به المپیاد فیلمسازی نوجوانان 
ایران با حمایت بنیاد سینمایی فارابی و انجمن 
سینمای جوانان ایران مسیر حرفه ای خود را در 
سینما دنبال خواهند کرد. 35 نوجوان راه یافته 
به ششمین المپیاد فیلمسازی نوجوانان ایران که 
از سراسر کشور و بعد از ۲ سال برگزاری جلسات 
غیرحضوری در این دوره از المپیاد حضور دارند، 
در چهار دسته کارگردانی آثار »داستانی«، 
»مستند« و »پویانمایی« و »ایده« تقسیم بندی 

شده اند. 
  داستانی

زهرا حلوایی، کارگردان فیلم کوتاه »من سیبم 
را خوردم« از انجمن سینمای جوانان لاهیجان. 
آیلین محمودزاده هریس، کارگردان فیلم کوتاه 
»تحفه« از انجمن سینمای جوانان مراغه. عسل 
خجندی راد؛ کارگردان فیلم کوتاه »آزاد« از 
انجمن سینمای جوانان لاهیجان. ابوالفضل 
حیدری، کارگردان فیلم کوتاه »غول چراغ جادو« 
از انجمن سینمای جوانان یزد. بنیامین خدابنده، 
کارگردان فیلم کوتاه »آخرین رنگ این شهر« 
از انجمن سینمای جوانان زاهدان. فاطمه بیتا 
بهزادی، کارگردان فیلم کوتاه »معکوس« از 
بندرعباس. سجاد  جوانان  سینمای  انجمن 
اسماعیلی علیائی، کارگردان فیلم کوتاه »قانون 
سوم« از انجمن سینمای جوانان یزد. نارین 
زارع کارگردان، فیلم کوتاه »محبوب« از انجمن 
سینمای جوانان سنندج. شایان مقامی، کارگردان 
فیلم کوتاه »بعد از ظهر نارنجی« از انجمن 
سینمای جوانان آباده. آرش نیکو کارگردان فیلم 

کوتاه »تلاقی« از انجمن سینمای جوانان آباده.
 پویانمایی

پارسا محمدی کارگردان، فیلم کوتاه »اجاق« 
از انجمن سینمای جوانان زنجان.

 مستند
کوتاه  فیلم  کارگردان  عالی زاده،  ثمین 
»در پشت شهر« از انجمن سینمای جوانان 
بندرعباس. سارا عابدی، کارگردان فیلم کوتاه 
»روزی، روزگاری، پدربزرگ، مادربزرگ« از 

انجمن سینمای جوانان کرج.
 بخش ایده

سیدمحمد هاشمی با ایده »معبر« از انجمن 
سینمای جوانان آباده. پریسا آژ، کارگردان با ایده 
»صندوق انتقادات« از انجمن سینمای جوانان 
ایلام. مسعود نوع دوست با ایده »حرف« از انجمن 
سینمای جوانان قم. محمدبردیا ابوذر با ایده 
»طبقه وسطی« از انجمن سینمای جوانان قم. 
نرگس رحیمی، کارگردان با ایده »قضاوت« از 

انجمن سینمای جوانان اردبیل.

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

  دومینوی کشف اسناد محرمانه 
و افول محبوبیت »بایدن«

 همزمان با کشف اسناد محرمانه جدید در محل 
سکونت جو بایدن، نتایج جدیدترین نظرسنجی نشان 
می دهد که محبوبیت رئیس جمهوری آمریکا در 
پایین ترین سطح قرار دارد که این مساله وضعیت اعلام 
نامزدی بایدن برای انتخابات ریاست جمهوری سال 
۲۰۲۴ را تحت تاثیر قرار داده است. به گزارش ایرنا به 
نقل از پایگاه خبری هیل، »جو بایدن« با وجود پیروزی 
دور از انتظار دموکرات ها در انتخابات میان دوره ای 
که باعث شد نمایندگان این حزب همچنان کنترل 
سنا را در دست داشته باشند، با پایین ترین سطح 
محبوبیت وارد سومین سال از دوره ریاست جمهوری 
خود می شود. نظرسنجی رویترز- ایپسوس نشان داد 
که تنها ۴۰ درصد آمریکایی ها عملکرد بایدن را تایید 
می کردند. این میزان اگرچه اندکی از نظرسنجی 
ماه گذشته بیشتر بود، اما به اندازه ای پایین است که 
سبب شده دموکرات ها نگران انتخابات سال ۲۰۲۴ 
شوند. یکی از استراتژیست های حزب دموکرات در این 
خصوص گفت: در شرایطی که باید منتظر اعلام حضور 
مجدد بایدن برای انتخابات باشیم، محبوبیت وی باید 
دستکم 5 یا 6 درصد بیش از آن چیزی باشد که الان 
می بینیم. ناظران بر این باور هستند که جنجال جدید 
بر سر پیداشدن اسناد محرمانه در محل سکونت بایدن 
و برخی دیگر در دفتر سابق وی در واشنگتن، کاخ سفید 
را با چالش تازه ای روبه رو کرده است. دستیاران بایدن 
به طور کلی نگرانی های سیاسی در مورد این جنجال را 
نادیده گرفته و در عین حال خاطرنشان کرده اند که 
دفتر مشاور کاخ سفید بلافاصله پس از کشف این اسناد 
موضوع را به آرشیو ملی اطلاع داده است. دموکرات ها 
همچنین می گویند که مردم بیشتر بر مسائل اقتصادی 
متمرکز هستند تا جنگ بر سر مسائلی همچون 
اسناد، به ویژه در شرایطی که در اقامتگاه ترامپ اسناد 
محرمانه متعددی کشف شده است. »راشل بیتکوفر« 
تحلیلگر سیاسی و استراتژیست اظهارکرد: من فکر 
نمی کنم که این مساله تاثیر زیادی داشته باشید. وی 
سپس با یادآوری دوران ریاست جمهوری ترامپ افزود: 
مردم آن چند سال را صرف رسوایی بزرگ کردند و 
اکنون خسته اند، اما برخی دیگر نیز بر این باورند 
که جمهوریخواهان در حال برنامه ریزی تحقیقاتی 
برای نگه داشتن این موضوع در چشم مردم هستند. 
یک نظرسنجی هم نشان داد که 6۰ درصد از افراد 
شرکت کننده معتقد هستند بایدن در حفظ اسناد 
طبقه بندی شده نامناسب عمل کرده است. 3۷ درصد 
از شرکت کنندگان در نظرسنجی نیز اعلام کردند که 
بایدن باید با اتهامات جنایی روبه رو شود. لازم به ذکر 
است در این نظرسنجی هم رای دهندگان دموکرات 
و جمهوریخواه شرکت داشتند و هم گروه هایی از 

رای دهندگان مستقل.

ویاچسلاو ولودین: 

بهروسیهحملهشود،غربازبینمیرود 

رئیس سازمان سینمایی:

همهفیلمهایجشنوارهفیلمفجررادیدهام

کوتــــاه

  رئیس دومای دولتی به آمریکا و دیگر 
اعضای ناتو هشدار داد که در صورت حمله 
به روسیه فاجعه جهانی ایجاد می  شود 
و کشورهای غربی از بین خواهند رفت. 
به گزارش فارس، در شرایطی که پمپاژ 
تسلیحاتی اوکراین از سوی آمریکا و 
متحدانش ادامه دارد، یک قانونگذار ارشد 
روس درباره پاسخ تلافی جویانه مسکو 
به هرگونه حمله علیه روسیه هشدار داد. 
»ویاچسلاو ولودین« اعلام کرد: ارسال 
تسلیحات به اوکراین توسط ایالات متحده 
و ناتو برای حملات به روسیه به استفاده 
قدرتمندتر  تسلیحات  از  تلافی  جویانه 
منجر می  شود. به گزارش » »تاس«، این 
قانونگذار ارشد روسیه در پیامی تلگرامی 
به کشورهای غربی هشدار داد که حمله به 
روسیه در نتیجه پمپاژ تسلیحاتی آنها به 
اوکراین فاجعه جهانی می  آفریند. رئیس 
دومای دولتی نوشت: »ارسال تسلیحات 
تهاجمی به رژیم کی  یف به یک فاجعه 
جهانی منجر می  شود. اگر واشنگتن و 

کشورهای )عضو( ناتو تسلیحاتی بفرستند 
که برای حمله به شهرهای آرام یا جهت 
اشغال سرزمین  های ما استفاده شود، این 
امر استفاده )روسیه( از سلاح  های قوی  تر 
برای اقدامات تلافی جویانه را برمی  انگیزد.« 
وی با رد استدلال  های دیگر کشورها 
مبنی بر اینکه »قدرت  های اتمی هرگز از 
سلاح  های کشتارجمعی در درگیری  های 
محلی استفاده نکرده  اند«، اضافه کرد: »آن 

قدرت  ها هرگز با وضعیتی مواجه نشدند که 
امنیت شهروندان یا تمامیت ارضی آنها در 
خطر قرار گرفته باشد.« ویاچسلاو ولودین 
از نمایندگان کنگره آمریکا، پارلمان آلمان 
)بوندستاگ(، مجلس ملی فرانسه و سایر 
نمایندگان پارلمان  ها در کشورهای اروپایی 
خواست تا به مسئولیت خود در قبال بشر 
پی ببرند. رئیس دومای دولتی تصریح کرد: 
»واشنگتن و بروکسل با تصمیمات خود، 

جهان را به سمت یک جنگ فاجعه بار 
سوق می  دهند، به سمت عملیات نظامی 
که کاملا متفاوت از آنچه تاکنون دیده  اند 
در حالی که تنها زیرساخت  های نظامی و 
حیاتی مورد استفاده رژیم کی  یف مورد 
حمله قرار گرفته است.« این مقام ارشد 
مسکو افزود: »با توجه به برتری فناوری 
تسلیحات روسی، سیاستمداران غربی 
که چنین تصمیماتی گرفته  اند باید بدانند 
که این ممکن است به یک فاجعه جهانی 
منجر شود که کشورهای آنها را از بین 
خواهد برد.« پیش از این »دیمیتری 
ریاست جمهوری  سخنگوی  پسکوف« 
روسیه درباره هرگونه ماجراجویی »رژیم 
کی  یف« برای حمله به شبه  جزیره کریمه و 
قلمرو فدراسیون روسیه به اوکراین هشدار 
داده بود. کشورهای غربی از ابتدای آغاز 
جنگ اوکراین، در حال ارائه حمایت  های 
همه جانبه تسلیحاتی به کی  یف و تشدید 
فشارها علیه مسکو هستند و این روند 

همچنان ادامه دارد.

 داسیلوا، رئیس ارتش را برکنار کرد
 رئیس جمهوری جدید برزیل در پی شورش های اخیر 
در پایتخت کشورش و یورش هواداران رئیس جمهور سابق 
راستگرا به ساختمان های دولتی، فرمانده ارتش را برکنار 
کرد. به گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری آسوشیتدپرس، 
لوئیس ایناسیو لولا داسیلوا، فعلا بیانیه ای درباره این 
تغییر منتشر نکرده اما وب سایت رسمی نیروهای مسلح 
برزیل اعلام کرد، ژنرال جولیو سزار دا آرودا از سمت 
خود به عنوان فرمانده ارتش برکنار شد. خبرگزاری های 
فرانسه و رویترز هم به نقل از منابع نظامی درباره این 
برکناری گزارش دادند. ژنرال توماس میگوئل ریبیرو 
پیوا که رئیس فرماندهی نظامی جنوب شرقی بود، 
جایگزین آرودا شد. این اقدام چند هفته پس از یورش 
هواداران ژائیر بولسونارو، رئیس جمهوری سابق و راستگرای 
برزیل به ساختمان های دولتی از جمله کنگره ملی، دفتر 
ریاست جمهوری و دیوان عالی در تاریخ هشت ژانویه 
صورت می گیرد. آشوبگران از ارتش خواستند تا برای 
تغییر شکست بولسونارو در مقابل لولا دا سیلوا در انتخابات 
ریاست جمهوری وارد عمل شود. لولا داسیلوا مشکوک 
است که افرادی در بین نیروهای مسلح کشورش در 
این شورش دست داشته باشند. براساس گزارش دفتر 
ریاست جمهوری برزیل، لولا داسیلوا اخیرا افسران ارتش را 
از تیم امنیتی خود اخراج کرده و پلیس فدرال را جایگزین 

آنها کرده است. 

رزمایش هوایی روسیه در مسکو
 وزارت دفاع روسیه اعلام کرد: نیروهای دفاع هوایی این 
کشور یک رزمایش با هدف دفع حملات انجام دادند. به 
گزارش ایسنا، به نقل از خبرگزاری آناتولی، وزارت دفاع 
روسیه در بیانیه ای اعلام کرد سیستم دفاع هوایی اس3۰۰ 
روسیه در این رزمایش که در منطقه »مسکو« انجام شد، 
مورد استفاده قرار گرفت. این وزارتخانه آورده است: در این 
رزمایش، سربازان حمله ساختگی گروه خرابکار دشمن 
را علیه کاروان نظامی دفع کردند. در ادامه این بیانیه 
آمده است: بیش از ۱5۰ سرباز و 3۰ وسیله نظامی در این 

رزمایش حضور داشتند.

انفجار شدید در موگادیشو
منابع خبری از شنیده شدن صدای انفجار و به دنبال آن 
تیراندازی در موگادیشو پایتخت سومالی خبر دادند. به 
گزارش مهر، خبرنگار الجزیره از انفجارها و تیراندازی در 
نزدیکی ساختمان شهرداری موگادیشو پایتخت سومالی 
خبر داد و اینکه نیروهای امنیتی، منطقه را به محاصره خود 
در آورده اند. رویترز هم از شنیده شدن صدای انفجار در 
نزدیکی دفتر شهردار موگادیشو خبر داد. رسانه های محلی 
اعلام کردند که انفجار در مکانی شلوغ رخ داده و پس از آن 

صدای تیراندازی شدید شنیده شده است.

  نخست وزیر یونان در گفت وگو با یک رسانه آمریکایی 
اظهارداشت که این کشور در پی جنگ با ترکیه نیست. 
به نوشته وبگاه »پروتوثیما« »کریاکوس میتسوتاکیس« 
نخست وزیر یونان در گفت و گو با شبکه خبری »سی ان ان« 
گفت: »با ترکیه وارد جنگ نخواهیم شد، اما در سه سال 
گذشته تنش های زیادی را تجربه کرده ایم. ما باید بتوانیم 
منطقی با ترکیه بنشینیم و در مورد موضوع فلات قاره و 
مناطق دریایی در دریای اژه بحث کنیم.« وی بیان کرد: »ما 

با ایتالیا و مصر این کار را با موفقیت انجام دادیم، با آلبانی 
موضوع را به لاهه ارجاع می دهیم و آنجا تصمیم می گیرد.« 
وی نسبت به کاهش تنش با ترکیه به دنبال برگزاری 
انتخابات در دو کشور یونان و ترکیه ابراز امیدواری کرد. این 
دو کشور همسایه در زمینه اکتشافات انرژی، نظامی شدن 
برخی جزایر در دریای اژه و موضع پناهجویان اختلاف دارند. 
ترکیه و یونان همچنین تقویت نظامی همدیگر را به شدت 
زیرنظر دارند. دولت ترکیه، یونان را به استقرار تسلیحات در 

جزایر دریای اژه که وضعیت غیرنظامی طبق معاهده لوزان 
را نقض می کند، متهم کرده است. علاوه بر این، آنکارا و آتن 
نمی توانند درباره تعیین حدود مناطق دریایی به توافق 
برسند و ترکیه، یونان را به نقض حقوق اقلیت اتباع ترکیه ای 
متهم می کند. در روزهای گذشته، »نیکاس هاردالیاس«، 
معاون وزارت دفاع یونان به خرید سه ناوچه و ۲۴ فروند 
جنگنده »رافال« از فرانسه اشاره کرد و افزود: یونان نیروی 

هوایی خود را ارتقا می دهد.

نخست وزیر یونان:

با ترکیه وارد جنگ نخواهیم شد

  معاون وزیر اتحاد میان ۲ کره، از کره شمالی خواست 
به مسیر مذاکره بازگردد و اقدامات تهدیدآمیز علیه 
کره جنوبی را متوقف کند. به گزارش ایرنا از یونهاپ، »کیم 
کی وونگ« معاون وزیر اتحاد کره جنوبی، از کره شمالی 
خواست تا اقدامات تحریک آمیز خود را متوقف کند و به 
گفت وگو بازگردد، وی تاکید کرد: سئول پیشنهادات خود 
برای گفت وگو را حفظ کرده است. »کیم« این سخنان 

را در یک مراسم یادبود درست در جنوب مرز بین کره 
که توسط افرادی که اجدادشان در کره شمالی هستند، 
به مناسبت سال نو )چینی(، بیان کرد. وی تصریح کرد: 
مقامات کره شمالی باید فورا اقدامات تحریک آمیز که بقای 
مردم کره جنوبی را تهدید می کند، متوقف کنند و به 
پیشنهادات دولت کره جنوبی برای مذاکره پاسخ دهند. 
وی افزود: مقامات کره شمالی به وظیفه اساسی خود برای 

رسیدگی به معیشت مردم، خواسته های طبیعی مردم 
برای اجازه ملاقات خانواده ها و پیشنهاد دولت کره جنوبی، 
برای ایجاد آینده ای روشن که نادیده گرفته شده را دنبال 
می کنند. معاون وزیر اتحاد میان ۲ کره، کره شمالی را 
ترغیب کرد که راه درست را انتخاب کند و گفت: همه 
پیشنهادات سئول، از جمله پیشنهاد آن برای گفت وگو 
در مورد ترتیب دادن دیدار مجدد برای خانواده هایی که 
در جنگ کره ۱95۰-53میلادی از هم جدا شده بودند، 
همچنان معتبر است. کیم بیان کرد: »در« گفت وگوها 

باز است.

 »سئول« همسایه شمالی را به مذاکره فراخواند

 


